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Protokół Nr 38/10 
z posiedzenia 

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
które odbyło się w dniu 11 lutego 2010r. 

 
Posiedzenie trwało od godziny 12.15 do 14.30. 
Posiedzenie prowadził Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury Sportu- 
Józef Żurek. 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji i goście zgodnie z listami 
obecności stanowiącymi załączniki nr 1,2,3 do protokołu. 
Przewodniczący powitał zgromadzonych gości oraz członków Komisji, po czym 
przedstawił proponowany porządek obrad przesłany wraz z zaproszeniem: 
1.   Przyjęcie informacji dotyczącej nowelizacji ustawy Prawo o szkolnictwie        
      wyższym i jej następstw dla wojewódzkich samorządowych jednostek   
      organizacyjnych oświaty: Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych  
      w Sandomierzu oraz Centrum Kształcenia Pracowników Służb Społecznych  
      w Skarżysku Kamiennej. 
2.   Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie: „Świętokrzyska Akademia    
      Sportu na Obszarach Wiejskich”. 
3.   Przyjęcie stanowiska w sprawie poszanowania krzyża w krajach Unii                 
      Europejskiej. 
4.   Sprawy różne. 
 
Przewodniczący zapytał członków Komisji czy zgłaszają uwagi i wnioski. Radni 
uwag i wniosków nie zgłosili i jednogłośnie przyjęli porządek obrad. 
 
Przebieg posiedzenia: 
 
Ad.1 
 
Jacek Kowalczyk -Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki przedstawił informację dotyczącą nowelizacji ustawy Prawo 
o szkolnictwie wyższym i jej następstw dla samorządowych jednostek 
organizacyjnych oświaty: Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych  
w Sandomierzu oraz Centrum Kształcenia Pracowników Służb Społecznych  
w Skarżysku Kamiennej będącą zał. nr 4 do protokołu. 
 
Przewodniczący obrad podkreślił, że temat przedstawiony przez Pana 
Dyrektora jest priorytetem dla Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, która w pełni 
rozumie sytuację obu szkół i postara się znaleźć optymalne rozwiązanie, które 
będzie satysfakcjonujące dla jednej jak i drugiej strony.            
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Zaznaczył, że prawo z zakresu spraw dotyczących oświaty jest skomplikowane 
i zlikwidowanie bądź przekształcenie tych placówek to proces bardzo 
czasochłonny, należy wziąć pod uwagę problem ok.50 nauczycieli jak również 
to, że obie szkoły są mocno ulokowane w środowisku, spełniły swoją role 
i powierzone im zadania. Podkreślił, że ludzie kończący te szkoły są bardzo 
dobrze wykształceni. 
 
W dyskusji: 
 
Antoni Gawron-Rektor Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej  
w Sandomierzu podkreślił problem autonomii placówek oświatowych. Jeżeli 
takie szkoły zostałyby powołane, wynikłby konflikt z istniejącymi przepisami: 
Konstytucją i ustawami.  Stwierdził, że przykładem łamania przepisów są 
kolegia językowe, które pominięto przy nowelizacji ustawy w 2005r.  Gdyby 
zostały  objęte tymi regulacjami,  nie byłoby dziś Państwowych Wyższych 
Szkół , tylko  szkoły, które powstały na bazie kolegiów. Nie należy powtarzać 
tego błędu, gdyż powoduje on wyjście z tzw. „procesu bolońskiego”, 
ustanowienie „uczelni marszałkowskiej” i w efekcie podzielenie losów kolegiów 
językowych. Uznał to za główne zagrożenia i niebezpieczeństwa wynikające 
z nowelizacji ustawy.  
 
Jacek Kowalczyk-Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki spytał czy PWSZ jest w jakimś stopniu zainteresowana 
przyłączeniem Kolegium z pewnymi tego konsekwencjami. 
 
Antoni Gawron-Rektor Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej  
w Sandomierzu wyjaśnił, że na chwilę obecną PWSZ może wyrazić wolę 
polityczną co do kierunku zmian.  Kolejnym etapem będzie proces 
negocjacyjny, aż do tego momentu, gdy strony dojdą do konsensusu. Podkreślił, 
że zawsze można się połączyć, ponieważ jest to jedyne sensowne wyjście.    
 
Tadeusz Studziński-Rektor Wyższej Szkoły Humanistyczno-Przyrodniczej 
w Sandomierzu podkreślił, iż WSHP jest uczelnią niepubliczną, nie jest 
finansowana z żadnych źródeł, szkoła ma płynność finansową i tendencje 
rozwojowe, które obecnie przybrały amplifikację z pozytywnymi 
perspektywami rozwoju. Zaznaczył, że sytuacja dotycząca nowelizacji ustawy 
nie dotyczy tylko Kolegiów Językowych. Podczas Konferencji Rektorów Szkół 
Wyższych, Przewodniczący Andrzej Woźniacki wystosował wniosek do 
Ministerstwa, aby wyższe uczelnie zawodowe przeszły na finansowanie 
samorządu. Podkreślił, że powinny być wzorce alternatywnych rozwiązań, 
a jednocześnie należały poczekać na przyjęcie nowelizacji ustawy, dzięki czemu 
podjęte działania będą zgodne z prawem. Zaznaczył, że Sandomierz powinien 
być ośrodkiem akademickim. Władze, nie tylko samorządowe, ale również 
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Ministerstwa Nauki i Szkolnictwa Wyższego powinny widzieć Sandomierz jako 
historyczne dziedzictwo powiązane z rozwojem akademickim. Jeżeli chodzi 
o Kolegium Językowe, w planach jest otwarcie nowego kierunku matematyki 
i informatyki z językiem angielskim, szanse są duże, ponieważ minimum 
kadrowe jest już zapewnione. 
 
Ewa Witczyńska-Dyrektor Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych  
w Sandomierzu zaznaczyła, że następstwem nowelizacji ustawy Prawo 
o szkolnictwie wyższym mogą być krzywdzące decyzje, gdyż Kolegia 
przysłużyły się swoją działalnością rozwojowi lokalnej edukacji a teraz okazuje 
się, że nie są już potrzebne. Zamiarem było, aby, z NKJO powstał Zamiejscowy 
Ośrodek Dydaktyczny Uniwersytetu Jana Kochanowskiego w Kielcach, 
ponieważ taki ośrodek z filologią angielską i niemiecką istnieje w Piotrkowie 
Trybunalskim i utworzenie takiego ośrodka na bazie obecnego kolegium byłoby 
korzystne dla lokalnej społeczności, ponieważ Kolegium posiada osiągnięcia 
w kształceniu do poziomu licencjackiego potwierdzone przez Uniwersytet Marii 
Curie Skłodowskiej w Lublinie. Nasi absolwenci, którzy szczycą się dyplomami 
licencjata UMCS mieliby możliwość otrzymywania licencjatu podobnej rangi. 
W obecnej sytuacji jesteśmy otwarci na wszelkie propozycje, gdyż chodzi 
o dobro studentów jak również o los nauczycieli. 
 
Danuta Latos-Dyrektor Centrum Kształcenia Pracowników Służb 
Społecznych w Skarżysku Kamiennej, dołączyła się do wypowiedzi Pani Ewy 
Witczyńskiej, która – jej zdaniem - w dużej części odzwierciedliła, w jakim 
kierunku należy podążać. Podkreśliła, że Centrum funkcjonuje od 2006r. i jest to 
jedyna wyższa uczelnia w rejonie, która daje możliwość kształcenia na poziomie 
licencjackim. Obecnie możliwość ta oddali się, jeżeli nic w tym kierunku się nie 
zrobi.  
 
Wojciech Borzęcki-Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego poinformował, że uczestniczył w spotkaniu  
w Starostwie Powiatowym w Sandomierzu, na którym Wicestarosta 
Sandomierski-Mieczysław Sawa, poinformował, że intencją władz jest, aby 
w przyszłości Sejmik Województwa Świętokrzyskiego zdecydował 
o wybudowaniu silnego ośrodka akademickiego w Sandomierzu.  
 
Danuta Latos-Dyrektor Centrum Kształcenia Pracowników Służb 
Społecznych w Skarżysku Kamiennej dodała, że w Stalowej Woli życie 
akademickie koncentruje się wokół fili KUL-u, która aktualnie doskonale 
funkcjonuje i dalej się rozwija dzięki władzom samorządowym . Są akademiki, 
aule, kaplica uniwersytecka, biblioteka.  
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Wojciech Borzęcki-Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego zaznaczył, że przyłączenie do uniwersytetu 
może spowodować, że w pewnej perspektywie czasu polityka uniwersytetu 
będzie taka, żeby likwidować filie zamiejscowe co może okazać się tragiczne 
dla placówki przyłączanej, natomiast budowanie własnego ośrodka 
akademickiego jest zawsze dla lokalnej ludności lepsze i takie rozwiązanie jest 
najbardziej korzystne. Podkreślił, że warunki przejęcia muszą być godne dla 
dyrektora oraz dla pracowników.   
 
Radny Józef Kwiecień, zwrócił uwagę, że w Sandomierzu są trzy uczelnie 
zainteresowane współpracą, która może przyjąć charakter bardzo różny. Fakt, że 
zajmują się tym ludzie profesjonalnie związani z edukacją, gwarantuje, że  nie 
pozwolą na powstanie nieporozumień. Nauczyciele, którzy pracują 
w Sandomierzu nie powinni mieć problemów z zatrudnieniem. Przyznał, 
że pomysł z wprowadzeniem kierunku informatyki i matematyki z językiem 
obcym jest bardzo, gdyż zmusi studentów do nauki języka obcego. Natomiast 
budowa ośrodka akademickiego nie jest zbyt korzystnym rozwiązaniem.    
 
Małgorzata Kowalińska-Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, 
Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki wyjaśniła, że dla Nauczycielskiego 
Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu najlepszym wyjściem będzie 
włączenie placówki do publicznej uczelni natomiast, jeżeli chodzi o Centrum 
Kształcenia Pracowników Służb Społecznych w Skarżysku Kamiennej nie ma 
możliwości włączenia, gdyż na terenie Skarżyska nie ma uczelni. Uznała, że na 
chwilę obecną zamiejscowy ośrodek dydaktyczny UJK jest najlepszym 
rozwiązaniem. Zapytała, jakie są plany na przyszłość PWSZ? 
 
Antoni Gawron-Rektor Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej  
w Sandomierzu podkreślił, że o przyszłości uczelni decyduje przede wszystkim 
student i że nie należy szukać konfliktów, tylko pozytywnie rozwiązać zaistniały 
problem.  
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji-Alfreda Zawierucha-Rubak 
zaznaczyła, iż bardzo istotną kwestią jest współpraca, konflikt może zaszkodzić. 
Nie można pominąć NKJO, ponieważ zostało ono na najgorszej pozycji 
a absolwenci są dobrze wykształceni. 
 
Mariusz Olszewski z Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki zadał pytanie czy UJK jest zainteresowane przyłączeniem CKPSS 
w Skarżysku Kamiennej. 
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Antoni Gawron-Rektor Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej  
w Sandomierzu udzielił odpowiedzi z upoważnienia Rektora UJK Reginy 
Renz, która popiera przyłączenie NKJO w Sandomierzu do UJK. 
  
Mariusz Olszewski z Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki zadał pytanie Pani Dyrektor Ewie Witczyńskiej co by się stało 
gdyby Samorząd Województwa podjął decyzję alternatywną: z jednej strony 
uniwersytet a z drugiej szkoła zawodowa czy to by obniżyło ilość osób które 
chciałyby studiować. 
        
Ewa Witczyńska-Dyrektor Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych  
w Sandomierzu zaznaczyła, że nie można tego wykluczyć, ponieważ często 
kandydat pyta, jaki będzie miał licencjat: czy z UMCS czy tylko dyplom 
ukończenia kolegium. Dla znaczącej liczby osób jest to ważne. 
 
Przewodniczący Józef Żurek podkreślił, że jest to temat, który został dziś 
rozpoczęty. Komisja ma świadomość wagi problemu i będzie czynić starania, 
aby znaleźć najkorzystniejsze rozwiązanie dla obydwu placówek. 
 
 
Ad.2 
 
Jacek Kowalczyk-Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, 
Sportu i Turystyki zapoznał Komisję z projektem uchwały Sejmiku w sprawie: 
„Świętokrzyska Akademia Sportu na Obszarach Wiejskich” stanowiącym zał. 
do protokołu XXXIV sesji Sejmiku. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w.w projekt uchwały (opinia nr 
62/10 do projektu uchwały stanowi zał. nr 5 do protokołu). 
 
 
Ad.3 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji-Alfreda Zawierucha-Rubak odczytała 
projekt stanowiska w sprawie poszanowania znaku krzyża, po czym spytała 
radnych, kto jest za przyjęciem stanowiska. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaaprobowała w.w stanowisko (zał.nr 6 do 
protokołu). 
 
Ad.4  
Przewodniczący Józef Żurek przedstawił pismo z Departamentu Promocji, 
Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki w sprawie wytypowania dwóch 
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przedstawicieli Komisji Edukacji, Kultury Sportu do składu Komisji 
Konkursowych opiniujących wnioski złożone w : 
- otwartym konkursie ofert na realizację zadań publicznych z zakresu kultury   
  w 2010r. 
- otwartym konkursie ofert na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, położonym na     
obszarze Województwa Świętokrzyskiego. 
 
Przewodniczący obrad zaproponował, aby Komisję reprezentowali Barbara 
Duda oraz Józef Kwiecień. Spytał czy członkowie Komisji są za takim 
rozwiązaniem. 
 
Komisja jednogłośnie zaaprobowała kandydatury w.w Radnych. 
 
 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
Na tym posiedzenie zakończono. 
Protokół sporządziła Ewelina Mazurek 
 
                                                                                     Przewodniczący Komisji 
 
 
 
                                                                                                 Józef Żurek 
 


